
AKADEMIA PIŁKARSKA SANDECJA  
Pierwsza drużyna Sandecji Nowy Sącz zadomowiła się już na zapleczu ekstraklasy, a władze 
klubu stopniowo doprowadziły do profesjonalizacji  jego funkcjonowania.  Nadszedł  zatem 
czas,  aby  zająć  się  również  udoskonaleniem  systemu  szkolenia  w  oparciu  o  najwyższe 
standardy  zaczerpnięte  z  najlepszych  lig  europejskich.  W  ten  sposób  powstał  projekt
o roboczej nazwie „Akademia Piłkarska Sandecja”, który powoli zaczyna wchodzić z życie.

Obecnie struktura grup młodzieżowych zrzeszonych pod banderą Sandecji podzielona jest na 
trzy  podmioty.  Jeden  z  nich  bezpośrednio  podlega  klubowi,  dwa  pozostałe  natomiast  są 
jedynie  organizacjami  współpracującymi  na  zasadzie  sporej  autonomii.  W  ten  sposób 
dwanaście drużyn reprezentujących poszczególne roczniki jest podzielonych i prowadzonych 
przez  ośmiu  trenerów.  Stowarzyszenie  SANDECJA 1998  posiada  pod  opieką  kategorie 
wiekowe 1998,  2002,  2004,  2005,  w których pracują trenerzy  Tomasz Szczepański oraz 
Adam  Ciastoń.  Z  kolei  Akademia  SANDECJA zajmuje  się  zawodnikami  urodzonymi
w latach 1999, 2000,  2001, a  działa  tam  Marek Zagórski.  W ramach Miejskiego Klubu 
Sportowego SANDECJA trenują grupy 1994/1995, 1996, 1997, 2003 oraz 2006. Szkolenie 
sprawują  w  nich  Janusz  Świerad,  Janusz  Pawlik,  Dariusz  Peciak,  Mateusz  Dwojak,
a  także  animator  Jerzy  Czernecki.  Model  ten  zostanie  zmodernizowany,  dzięki  czemu 
nastąpi  ujednolicenie struktury niosące wiele  korzyści zarówno dla trenerów, zawodników
i klubu.

Docelowo,  przy  utworzeniu  Spółki  Akcyjnej  Sandecja  zostanie  jej  przypisana  pierwsza 
drużyna, zespół rezerw oraz juniorzy. Pozostałe roczniki zrzeszone będą w jednym podmiocie 
i wraz z dotychczasowymi trenerami wpisane zostaną w ogólny schemat systemu szkolenia. 
Dziesięć grup nad którymi opiekę sprawował będzie pełnomocnik zarządu  Jano Frohlich, 
będzie osobnym tworem, aczkolwiek w pełni kooperującym ze spółką Sandecja Nowy Sącz.
Głównymi  celami  proponowanego  przedsięwzięcia  są  szkolenie  rozumiane  jako  działanie 
nadrzędne  z  zachowaniem ogólnych  zasad  rozwoju  osobowości  młodego  człowieka  oraz 
założenie  traktowania  każdego  zawodnika,  bez  względu  na  umiejętności,  jako  ważnego 
ogniwa  całego  systemu.  Pozwoli  to  w  dalszej  perspektywie  wyrobić  u  zawodników 
mechanizm utożsamiania się z klubem, aby czuli  się współodpowiedzialni za jego rozwój
w przyszłości (sponsor, działacz, trener, świadomy rodzic, oddany kibic).

Podstawowe założenia nowego systemu:
- oddzielenie grup młodzieżowych od pierwszej drużyny
- powstanie jednego podmiotu zrzeszającego grupy młodzieżowe do wieku juniora młodszego
- akademia funkcjonuje dla dobra klubu spełniając wymogi licencyjne
- akademia działałaby na podstawie umowy pod szyldem klubu, na korzyść pierwszej drużyny



Struktury i plan pracy w nowym systemie:
- trenerzy akademii będą w niej zatrudnieni oraz będą mieli wpływ na jej funkcjonowanie
-  akademia  będzie  działać  na  podstawie  długofalowego  plany  pracy,  a  także  zgodnie  z 
wyznaczonymi standardami szkolenia na poszczególnych etapach rozwoju (np. system gry)
- najbardziej perspektywiczni zawodnicy zostaną objęci specjalnym programem
- zostaną wprowadzone cykliczne spotkania i dyskusje trenerów
-  zostanie  rozszerzona  współpraca  z  mniejszymi  klubami  szkolącymi  młodzież  w okręgu 
poprzez organizację spotkań, szkoleń, wymienne materiałów i doświadczeń
-  zacieśnienie  współpracy  z  innymi  klubami,  wprowadzone  zostaną  schematy  bardziej 
efektywnego działania np. poprzez przekazywanie sobie wzajemnie zawodników
- jednolita współpraca wszystkich trenerów z rodzicami (regulamin)
- ujednolicenie sprzętu sportowego dla wszystkich grup akademii
- archiwizacja rozwoju i postępów poszczególnych zawodników
- wypracowany zostanie model współpracy miedzy trenerami innych roczników
- współpraca ze szkołami (klasy sportowe)
- współpraca z PWSZ (praktyki w zakresie odnowy biologicznej, bagań sportowych itp.)

Finansowanie przedsięwzięcia:
- część dotacji z Urzędu Miasta będzie specjalnie wydzielona na akademię
- składki w przystępnej kwocie z możliwością zwolnienia z nich w przypadku rodzin ubogich
- pozyskiwanie środków od sponsorów zewnętrznych
- pozyskiwanie dotacji unijnych na obozy, turnieje oraz zakup sprzętu

Projekt  przygotowywany  jest  od  kilku  miesięcy,  a  założenia  powstały  we  współpracy  z 
Urzędem Miasta Nowego Sącza. Powoli wdrażane są standardy przewidziane dla Akademii 
Piłkarskiej Sandecja oraz trwają rozmowy z partnerami, dotychczasowymi stowarzyszeniami 
oraz potencjalnymi sponsorami zewnętrznymi. 

O postępach związanych z wdrożeniem projektu będziemy Państwa na bieżąco informować.


